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§ 178 Dnr KS-2024-00078  

 

Närvaro 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att fastställa närvaron.     

Sammanfattning 

Efter upprop av närvarande ledamöter och ersättare konstateras att 
kommunstyrelsen inleder sammanträdet med 13 ordinarie ledamöter och fyra ej 
tjänstgörande ersättare.  

Närvarolista framgår av protokollets första sida. 
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§ 179 Dnr KS-2024-00079  

 

Val av justerare och tid för justering 

Beslut 

Kommunstyrelsen utser Jessica Johansson (KD) att justera protokollet.     

Sammanfattning 

Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan välja Jessica Johansson (KD) att justera 
protokollet för dagens sammanträde. Justering sker digitalt via Ciceron Assistent.    
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§ 180 Dnr KS-2024-00374 2.1.2 

 

Godkännande av dagordning 

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner dagordningen med de ändringar som framgår nedan. 

Sammanfattning 

Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan godkänna föreslagen dagordning för 
dagens sammanträde (se ärendelista på sida 2) med följande ändring: 

• Ärendet Beslut om byggnation av ny förskola i Grimslöv, § 194, behandlas 
efter ärende Information från omsorgsnämnden gällande 
budgetöverskridande år 2024, § 181.  

• Ärendet Svar på remiss av Trafikverkets översyn av riksintresseområden 
2024, § 200, behandlas efter ärende Information om utredning avseende 
VA och fjärrvärme, § 182.     
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§ 181 Dnr KS-2024-00423 1.4.1 

 

Information från omsorgsnämnden gällande 
budgetöverskridande år 2024 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen.     

Sammanfattning 

Omsorgsnämnden har inkommit med en anmälan till kommunfullmäktige om 
budgetöverskridande för år 2024. I samband med att anmälan behandlades av 
kommunstyrelsen 2024-11-05 (KS § 161) beslutades att bjuda in omsorgsnämnden 
ordförande och förvaltningschef till dagens sammanträde. 

Ordförande för omsorgsnämnden, Lars-Olof Petersson (S), och förvaltningschef för 
omsorgsförvaltningen, Anneli Loberg, informerade under sammanträdet om 
omsorgsnämndens budgetsituation. Nämndens helårsprognos per april 2024 visade 
ett underskott mot budget om 4 miljoner kronor. Helårsprognosen i 
delårsrapporten per augusti 2024 visade ett underskott om 32,6 miljoner kronor. 
Försämringen av prognosen beror bland annat på ett ökat antal köpta platser som 
innebär stora kostnader, ett prestationsstatsbidrag på 10 miljoner kronor som 
nämnden inte fått och högre PO-kostnader än beräknat. Helårsprognosen per 
oktober 2024 visar på ett underskott på 35,9 miljoner kronor. 

Omsorgsförvaltningen har bland annat arbetat med att gå igenom nämndens 
vägledningar enligt socialtjänstlagen, SoL, och lagen om stöd och service till vissa 
funktionshindrade, LSS, för att säkerställa att dessa följer den nivå på insatser som 
krävs utifrån vad som är nödvändigt utefter domslut och praxis. Vidare har en 
översyn gjorts av personalens scheman för att effektivisera, bland annat arbetar 
personalen nu varannan helg i stället för var tredje som tidigare. En översyn har 
även gjorts av ruttplaneringen i hemtjänsten. 

Nämnden har även att antal ärenden som innebär höga kostnader, bland annat 
flera ärenden som kräver avancerad hemsjukvård. Det är idag snabbare 
hemtagningar från sjukhus än tidigare vilket innebär en annan tyngd i ärendena än 
tidigare. Det är ett hårt tryck på förvaltningens chefer och på handläggarna. 
Nämnden har även flera yngre personer med insatser enligt LSS som har sin 
skolgång utanför kommunen. Detta innebär kostnader för boende för 
omsorgsnämnden. 

En utmaning är nämnden är att hitta ytterligare områden där det är möjligt att 
minska kostnaderna. Ett införande av matdistribution i form av kyld mat skulle 
kunna innebära minskade kostnader. Nämnden har även fattat beslut om att 
digitala insatser ska erbjudas i första hand där så är möjligt. För närvarande 
undersöks möjligheten att införa så kallade trygghetssensorer.       

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens beslut § 161, 2024-11-05     
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§ 182 Dnr KS-2024-00088 1.6.3 

 

Information om utredning avseende VA och fjärrvärme 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen.     

Sammanfattning 

Under sammanträdet informerades om nuläget gällande pågående utredningar 
avseende VA och fjärrvärme. 

Ordförande för Alvesta Energi, Robert Olesen (S), och vice VD för Alvesta Energi AB, 
Karl-Erik Edh, informerade om utredningen gällande fjärrvärme. Utredningen är 
inriktad på två olika spår, antingen att bygga en ledning för fjärrvärme och ansluta 
till Växjö alternativt att Alvesta Energi bygger en ny fjärrvärmepanna i egen regi. 

En ny riktning är att Alvesta Energi själva ska bygga ledningen till Växjö om det 
alternativet blir aktuellt. Tidigare var tanken att VEAB skulle bygga ledningen men 
det finns fördelar med att Alvesta Energi själva bygger den. En sammankoppling 
mellan Alvesta och Växjö förväntas ge strategiska vinster. Det pågår för tillfället 
diskussioner med Växjö om vad Alvesta ska betala för fjärrvärme vid en eventuell 
anslutning till Växjö. Denna uppgift saknas för att fullt ut kunna jämföra de båda 
alternativen kostnadsmässigt.  

Gällande alternativet nybyggnation av fjärrvärmepanna har det bland annat tagits 
fram en kostnadsberäkning, planändring är klar för den tänkta platsen och en 
ansökan om miljötillstånd har gjorts och besked inväntas från Länsstyrelsen i Kalmar 
län.  

Förvaltningschef för samhällsbyggnadsförvaltningen, Magnus Wigren, redogjorde 
för arbetet med utredning gällande VA. Det finns tre alternativ: Ett ombyggt Alvesta 
reningsverk, ett nytt Alvesta reningsverk eller anslutning till Sundets reningsverk i 
Växjö. Kostnadskalkyler som jämför de tre alternativen presenterades under 
sammanträdet.       
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§ 183 Dnr KS-43853  

 

Information från kommunstyrelsens ordförande 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen ordförande hade ingen information att delge kommunstyrelsen 
vid dagens sammanträde.      
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§ 184 Dnr KS-43854  

 

Information från kommunchef/VD för Alvesta kommunföretag 
AB 

Sammanfattning 

Kommunchef tillika VD för Alvesta kommunföretag AB hade ingen information att 
delge kommunstyrelsen vid dagens sammanträde.      
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§ 185 Dnr KS-43855  

 

Information från ordförande för Alvesta kommunföretag AB 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen. 

Sammanfattning 

Ordförande för Alvesta kommunföretag AB, Sebastian Ohlsson (S) informerar 
kommunstyrelsen om följande: 

• På Alvesta kommunföretag AB:s senaste styrelsemöte togs punkten om 
investering gällande ny förskola i Grimslöv upp. Allbohus fastighets AB var 
också inbjudna för att berätta om bolagets verksamhet. 

• Det har hållits en utvecklingsdag för bolagen för att bland annat ge 
möjlighet till diskussioner och skapa samsyn i syfte att arbeta för Alvesta 
kommunkoncerns bästa.      
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§ 186 Dnr KS-2024-00507 1.6.4 

 

Information om bolagsutredning 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen.     

Sammanfattning 

Kommunchef Camilla Holmqvist och ekonomi- och finanschef Anna Falkenstam 
informerade under sammanträdet om den utredning gällande lämplig struktur vad 
gäller förvaltning av verksamhetslokaler som KPMG har genomfört på uppdrag av 
Alvesta kommunföretag AB. 

Allbohus Fastighets AB:s verksamhet är dels fastighetsförvaltning genom 
förvaltningsavtal med kommunen, dels uthyrning av såväl lokaler som bostäder. 
Allbohus är ett allmännyttigt bostadsbolag men deras fastighetsbestånd består i 
nuläget av en stor del verksamhetslokaler. Ett allmännyttigt bostadsbolag får inte 
ha fler verksamhetslokaler än bostäder enligt lag (2010:879) om allmännyttiga 
kommunala bostadsaktiebolag. Allbohus börjar nu närma sig gränsen vad gäller 
andelen verksamhetslokaler. Utredningens syfte är därför att utreda olika alternativ 
för en effektiv omstrukturering som säkerställer att Allbohus förblir ett 
allmännyttigt bostadsbolag även i framtiden.  

Utredningen fokuserar på två huvudalternativ, antingen att dela Allbohus i en del 
för bostäder och en del för verksamhetslokaler eller att kommunen själv äger och 
förvaltar alla verksamhetslokaler. En genomgång gjordes under sammanträdet av 
de positiva respektive negativa aspekter som konstateras i utredningen gällande de 
båda förslagen.  

Det förslag som framhålls i utredningen är att Allbohus delas i två separata bolag 
och att man därmed renodlar den allmännyttiga delen gentemot förvaltningen av 
verksamhetslokaler. Detta kan då göras antingen genom fullständig delning av 
bolaget (fission) eller genom att två parallella systerbolag skapas.     
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§ 187 Dnr KS-2024-00468 1.4.1 

 

Ekonomisk månadsrapport per oktober månad 2024 för 
kommunstyrelsen 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna ekonomisk månadsrapport per oktober 
månad 2024 för kommunstyrelsen.    

Sammanfattning 

Nämnderna ska, enligt direktiv för ekonomisk rapportering 2022 lämna en 
månadsrapport per mars, april och oktober i enlighet med tidplan för planerings- 
och uppföljningsarbetet som beslutas varje år.   

Kommunstyrelsen prognostiserar ett överskott totalt om 0,8 miljoner kronor.  

Stöd och verksamhetsutvecklingsavdelningen prognostiserar ett överskott om 1,8 
miljoner kronor från deras IT-avdelning. Dessa medel kommer att återbetalas 
förvaltningar och kommunkoncernbolag. Räddningstjänstens kostnader har ökat på 
grund av ökade personalkostnader och påverkar resultatet negativt med 1,2 
miljoner kronor. 

Kommunledningsförvaltningen positiva resultatpåverkan med 5,5 miljoner kronor 
beror på beviljade bidrag/projektersättningar, lägre utvecklingskostnader och 
personalkostnader på grund av vakanser.   

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets beslut § 129, 2024-11-12 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-11-06 

Ekonomisk månadsrapport för kommunstyrelsen per 2024-10-31   
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§ 188 Dnr KS-2024-00467 1.4.1 

 

Ekonomisk månadsrapport per oktober månad 2024 för Alvesta 
kommun 

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner ekonomisk månadsrapport per oktober 2024. 

Kommunstyrelsen beslutar att ge de nämnder som har en negativ prognos i 
uppdrag att genomföra åtgärdsplaner för att långsiktigt uppfylla kravet på en 
budget i balans.    

Sammanfattning 

Enligt beslut av kommunstyrelsen ska respektive nämnd upprätta en förenklad 
ekonomisk rapport per sista mars, april och oktober. Utifrån nämndernas rapporter, 
senaste skatteunderlagsprognos från Sveriges kommuner och regioner (oktober) 
samt andra kända faktorer upprättar kommunledningsförvaltningen en ekonomisk 
rapport, innehållande helårsprognos för Alvesta kommun.  

Årets resultat prognostiseras till 26,7 miljoner kronor, vilket innebär en positiv 
budgetavvikelse om 19,4 miljoner kronor. I förhållande till föregående prognos per 
sista augusti är det förbättring med 0,1 miljoner kronor. Prognosen för 
finansförvaltningen är positivt med 67,7 miljoner kronor, en förbättring med tre 
miljoner kronor till följd av att skatteunderlagets utveckling förväntas bli något 
högre än föregående prognos. Nämnderna tillsammans prognostiserar ett 
underskott om 48,3 miljoner kronor, en försämring med tre miljoner kronor. 
Resultatet efter att hänsyn har tagits till realisationsvinster och förluster, dvs 
balanskravsresultatet i prognosen är minus 8,5 miljoner kronor.    

Yrkanden 

Claudia Crowley Sörensson (M) yrkar att beslutspunkt 2 ändras till att 
kommunstyrelsen beslutar att ge de nämnder som har en negativ prognos i 
uppdrag att komplettera sina åtgärdsplaner med ekonomiska effektmål för att 
långsiktigt uppfylla kravet på budget i balans.  

Kajsa Sivertsson (M) yrkar bifall till Claudia Crowley Sörenssons (M) 
ändringsyrkande. 

Sebastian Ohlsson (S) yrkar bifall till utskickat förslag till beslut samt avslag till 
Claudia Crowley Sörenssons (M) ändringsyrkande.      

Beslutsgång 

Ordförande finner att det finns ett förslag till beslut, utskickat förslag, samt ett 
ändringsyrkande från Claudia Crowley Sörensson (M) till detta. 

Ordförande frågar först om kommunstyrelsen kan besluta enligt utskickat förslag till 
beslut och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt det. 
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Ordförande frågar sedan kommunstyrelsen om bifall respektive avslag till Claudia 
Crowley Sörenssons (M) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar 
att avslå ändringsyrkandet.   

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2024-11-18 

Arbetsutskottets beslut § 130, 2024-11-12 

Ekonomisk månadsrapport per oktober 2024 för Alvesta kommun, 2024-11-09 

Beslutet skickas till 

Nämnder som redovisar en negativ prognos för 2024 
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§ 189 Dnr KS-2024-00093 1.4.3 

 

Avrop av strategiska investeringar 2024 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att fördela 2,7 miljoner kronor i budgetmedel för 
strategiska investeringar till samhällsbyggnadsnämnden i enlighet med nämndens 
förslag. 

Sammanfattning 

I beslut om Mål och budget 2024 har kommunfullmäktige avsatt 109,9 miljoner 
kronor i budgetmedel för strategiska investeringar. Kommunstyrelsen beslutar efter 
dialog med nämnderna om de strategiska investeringarna. Hittills i år har 106,3 
miljoner kronor fördelats ut. Den 14 november har samhällsbyggnadsnämnden 
beslutat om att begära 2,7 miljoner kronor för strategiska investeringar för:  

1. Återköp av fastigheter 

2. Strategiska markförvärv 

3. Inköp av mark centralplan 

Förslaget till beslut är att tillföra nämnden budgetmedel i enlighet med beslutet. 
Om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget kvarstår 0,9 miljoner kronor 
i ofördelade strategiska investeringsmedel för budgetår 2024. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2024-11-18 

Protokoll från Samhällsbyggnadsnämnden 2024-11-14, § 100 

Arbetsutskottets beslut § 131, 2024-11-12 

Beslutet skickas till 

Samhällsbyggnadsnämnden 

Ekonomiavdelningen 
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§ 190 Dnr KS-2024-00430 1.3.1 

 

Verksamhetsplan med internbudget 2025 för kommunstyrelsen 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att:  

1. godkänna verksamhetsplan med internbudget 2025 för kommunstyrelsen. 

2. godkänna internkontrollplan 2025 för kommunstyrelsen.   

3. bemyndiga förvaltningschef att omfördela medel inom ram.     

Avstår från att delta i beslut 

Claudia Crowley Sörensson (M) och Kajsa Sivertsson (M) avstår från att delta i 
beslutet till förmån för Moderaternas eget budgetförslag som lades fram i 
kommunfullmäktige. 

Mats Johnsson (SD) och Lena Nikolausson (SD) avstår från att delta i beslutet till 
förmån för Sverigedemokraternas eget budgetförslag som lades fram i 
kommunfullmäktige. 

Reservation 

Lars-Olof Franzén (AA) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: Vi 
reserverar oss mot de delar av verksamhetsplanen som strider mot förslag vi drivit i 
andra frågor. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade i juni 2024 en budget för 2025 med plan 2026–2028. 
Budgeten innehåller vision, fokusområden, resultatmål och nyckeltal för 
verksamheten samt driftram och investeringsram för nämnder och styrelse. Den av 
kommunfullmäktige beslutade driftramen för kommunstyrelsen uppgår till 111,2 
miljoner kronor. 

Nämnderna och kommunstyrelsen ska, inom ramen för tilldelat budgetanslag, 
upprätta en Verksamhetsplan med internbudget, vilken utgör planeringsverktyg för 
det kommande verksamhetsåret. I verksamhetsplanen fastställer nämnden, tillika 
kommunstyrelsen, egna nämndmål och nyckeltal som bygger på 
kommunfullmäktiges resultatmål, driftbudget per avdelning samt budget för 
planerade investeringar. 

Kommunstyrelsens uppdrag skiljer sig från de övriga nämnderna i kommunen 
genom att kommunstyrelsen enligt kommunallagen ska leda och samordna 
förvaltningen av kommunens angelägenheter och ha uppsikt över bolag, övriga 
nämnders och eventuella gemensamma nämnders verksamhet. Med anledning av 
detta och att stor del av de kommunfullmäktige beslutade målen riktar sig mot 
kommunstyrelsen, har kommunstyrelsen valt att inte ta egna nämndmål, utan 
fokuserar på de av kommunfullmäktige beslutade målen.  
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Inför budget 2025 har kommunfullmäktige beslutat om en ökad budgetram med 8,0 
mnkr i jämförelse med 2024. Medlen är avsedda att täcka kostnader för löner och 
kapitalkostnader om 1 miljoner kronor, laddstolpsinfrastruktur om 2 miljoner 
kronor, medel för sysselsättningssatsningar om 2 miljoner kronor samt övriga 
satsningar om 3 miljoner kronor. 

Kommunfullmäktige beslutade i september 2023 (KF § 88/2023) om en riktlinje för 
intern kontroll. Den syftar till att säkerställa att styrelser och nämnder upprätthåller 
en tillfredsställande intern kontroll. Enligt riktlinjen ska nämnd/styrelse varje år i 
samband med fastställande av internbudget anta en särskild plan för intern kontroll.   

Yrkanden 

Sebastian Ohlsson (S), Jessica Johansson (KD) och Heléne Andersson (C) yrkar bifall 
till arbetsutskottets förslag till beslut.     

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets beslut § 132, 2024-11-12 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-11-05 

Verksamhetsplan med internbudget 2025 för kommunstyrelsen 

Beslutet skickas till 

Ekonomiavdelningen 
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§ 191 Dnr KS-2024-00425 1.3.1 

 

Nya eller reviderade taxor och avgifter 2025 för Alvesta 
kommun 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. Anta ny Taxa för kommunens offentliga kontroll och annan offentlig verksamhet 
inom livsmedelsområdet. 

2. Anta ny Taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken. 

3. Anta ny Taxa för prövning och tillsyn enligt strålskyddslagen. Timavgiften är 
densamma som Taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken. 

4. Anta ny taxa avseende prövning och tillsyn enligt lagen om tobak och liknande 
produkter, lagen om handel med vissa receptfria läkemedel samt lagen om 
tobaksfria nikotinprodukter. Timavgiften är densamma som Taxa för prövning och 
tillsyn enligt miljöbalken. 

5. Anta Taxa för tillsyn enligt lagen om sprängämnesprekursorer. Timavgiften är 
densamma som Taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken. Taxan gäller från 
och med 1 januari 2025. 

6. Anta ny Taxa för tillsyn över avfallshantering i fritidsbåtshamnar. Timavgiften är 
densamma som Taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken. 

7. Samtliga avgifter inom Kulturskolans verksamhet förblir oförändrade från och 
med 1 januari 2025. 

8. Renhållningstaxan gällande hushållsavfall och slam förblir oförändrad under år 
2025. 

9. Anta taxor för hyra av Stenlyckesalen (Hagaskolans matsal) och Slätthögskolans 
matsal 

10. Höja avgifter i VA-taxan med +6,5 procent. 

11. Taxorna enligt punkt 1-10 gäller från och med 1 januari 2025. 

12. Notera informationen om övriga taxor och avgifter för Alvesta kommun.    

Sammanfattning 

Inför 2025 har följande nämnder och bolag inkommit med förslag till beslut om nya 
eller ändrade taxor, avgifter, priser och riktlinjer som kommunfullmäktige behöver 
fatta beslut om: Alvesta renhållnings AB, samhällsbyggnadsnämnden, nämnden för 
myndighetsutövning, utbildningsnämnden och kultur- och fritidsnämnden. Samtliga 
har tagit fram och beslutat om underlag som beskriver förändringarna vilka framgår 
av bifogade beslut med bilagor. 

En översikt över samtliga taxor och avgifter finns i bifogad bilaga för information. En 
del taxor och avgifter kan nämnderna själva besluta om, vilket framgår av 
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respektive nämnds reglemente. I somliga fall har kommunfullmäktige beslutat om 
taxekonstruktioner vilket innebär att vissa taxor och avgifter är indexreglerade. I 
dessa fall behöver inte ett nytt beslut om uppräkning fattas årligen, då 
uppräkningen ses som verkställighet så länge den sker i enlighet med 
taxekonstruktionen. Uppräkningen redovisas i den samlade bilagan men endast 
som information.       

Beslutsunderlag 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-11-15, uppdaterad avseende 
VA-taxa 

Samlad taxebilaga för Alvesta kommun, 2024-11-15 (endast för information), 
uppdaterad avseende VA-taxa 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut § 93, 2024-11-14 

Förslag på VA-taxa 2025 

Bilaga till förslag om VA-taxa: Diagram över anläggnings- och brukningsavgift för 
typhus A och B 

Arbetsutskottets beslut § 133, 2024-11-12 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-11-04 

Samlad taxebilaga för Alvesta kommun, 2024-10-22 (endast för information) 

Utbildningsnämndens beslut § 84, 2024-10-28 

Alvesta Renhållnings AB:s beslut § 54, 2024-10-10 

Nämnden för myndighetsutövnings beslut § 53, 2024-09-30 

Förslag på taxa för tillsyn över avfallshantering i fritidsbåtshamnar, 2024-09-17 

Nämnden för myndighetsutövnings beslut § 52, 2024-09-30 

Förslag på taxa för tillsyn enligt lagen om sprängämnesprekursorer, 2024-09-17 

Ändringar i taxa för tillsyn enligt lagen om sprängämnesprekursorer, 2024-09-17 

Nämnden för myndighetsutövnings beslut § 51, 2024-09-30 

Förslag på taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken, 2024-09-25 

Ändringar i taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken, 2024-09-20 

Nämnden för myndighetsutövnings beslut § 50, 2024-09-30 

Taxa för avgifter för tillsyn av försäljning av tobak och liknade produkter, receptfria 
läkemedel samt tobaksfria nikotinprodukter, 2024-09-12 

Ändringar i taxa för avgifter för tillsyn av försäljning av tobak och liknade produkter, 
receptfria läkemedel samt tobaksfria nikotinprodukter, 2024-09-12 

Nämnden för myndighetsutövnings beslut § 49, 2024-09-30 

Förslag till taxa för nämnden för myndighetsutövnings tillsyn enligt strålskyddslagen 
(2018:396), 2024-09-12 
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Ändringar i taxa för nämnden för myndighetsutövnings tillsyn enligt 
strålskyddslagen (2018:396), 2024-09-12 

Nämnden för myndighetsutövnings beslut § 48, 2024-09-30 

Förslag till taxa för kommunens offentliga kontroll och annan offentlig verksamhet 
inom livsmedelsområdet livsmedel med ny timavgift, 2024-09-10 

Ändringar i taxa för kommunens offentliga kontroll och annan offentlig verksamhet 
inom livsmedelsområdet livsmedel med ny timavgift, 2024-09-10 

Kultur- och fritidsnämndens beslut § 59, 2024-09-18    

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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§ 192 Dnr KS-2024-00486  

 

Inriktningsbeslut om buss till Åsnens nationalpark sommaren 
2025 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunchef i uppdrag att utreda förutsättningar 
för busstrafik till nationalparken Åsnen sommaren 2025. Utredningen ska ge förslag 
på upplägg samt finansiering. Avsikten ska vara att hitta en långsiktig lösning som 
kan permanentas.  

Uppdraget ska återrapporteras till kommunstyrelsen den 11 mars 2025. 

Protokollsanteckning 

Claudia Crowley Sörensson (M) lämnar följande protokollsanteckning: I en tid där 
kommunala resurser är begränsade och behoven många bör prioriteringen ligga på 
att tillhandahålla väsentliga och effektiva tjänster som gagnar samtliga invånare. 
Med hänsyn till detta och med ansvar gentemot skattebetalarna avslår vi förslaget. 

Sammanfattning 

Under år 2023 och 2024 har Alvesta kommun finansierat en buss från Alvesta till 
Åsnens nationalpark. En utvärdering har genomförts av trafiken under sommaren 
2024. I utvärderingen framkommer bland annat önskemål om mer långsiktighet 
vilket även skulle underlätta marknadsföringen av bussen. Möjligheterna till 
samverkan med andra aktörer, exempelvis angränsande kommuner, för att öka 
attraktiviteten lyfts också fram. 

Yrkanden 

Claudia Crowley Sörensson (M) och Kajsa Sivertsson (M) yrkar avslag till 
arbetsutskottets förslag till beslut. 

Thomas Haraldsson (C) och Lena Nikolausson (SD) yrkar bifall till arbetsutskottets 
förslag till beslut.      

Beslutsgång 

Ordförande finner att det finns två förslag till beslut, arbetsutskottets förslag samt 
Claudia Crowley Sörenssons (M) avslagsyrkande. 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Claudia Crowley Sörenssons (M) 
avslagsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag.      

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets beslut § 134, 2024-11-12 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-11-05   
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Beslutet skickas till 

Kommunchef 
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§ 193 Dnr KS-2024-00477 1.2.1 

 

Buss- och tågkort för studenter i samband med 
arbetsplatsförlagd utbildning, fallstudier och examensarbeten 
år 2025 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att under år 2025 erbjuda studenter vid 
Linnéuniversitetet finansierade resor i samband med arbetsplatsförlagd utbildning, 
fallstudier och examensarbeten vid företag och organisationer inom kommunen. 
Resor inom Kronobergs län ersätts. 

Finansiering sker inom ramen för kommunstyrelsens internbudget år 2025.   

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen fattade 2022-02-01 (§ 12) beslut om att som ett pilotprojekt 
under fyra terminer med start 2022 erbjuda studenter vid Linnéuniversitetet 
finansierade resor i samband med arbetsplatsförlagd utbildning, fallstudier och 
examensarbeten vid företag och organisationer inom kommunen (endast för resor 
inom Kronobergs län). För år 2022 avsattes 20 000 kronor till projektet och medel 
för 2023 hanterades i kommunstyrelsens internbudget. Även för år 2024 har det 
funnits medel avsatta i kommunstyrelsens internbudget. Utvärdering ska ske 
löpande och senast efter tre terminer som underlag för beslut om eventuell 
fortsättning. 

Syftet med projektet har varit att möjliggöra kompetensförsörjning genom att 
underlätta för studenter vid Linnéuniversitetet att göra sin praktik inom företag, 
organisationer eller myndigheter i Alvesta kommun. Kommuner får enligt 2 kap 8 § 
kommunallagen genomföra åtgärder för att allmänt främja näringslivet i kommunen 
eller regionen.  

Totalt har 19 studerande under 2022-2024, varav merparten under 2022 samt 
vårterminen 2023, använt möjligheten att få resorna finansierade genom Alvesta 
kommun. Av dessa har 16 gjort praktik eller liknande inom Alvesta kommuns 
verksamheter, en har gjort praktik på en vårdcentral och två på ett företag. 12 av 
praktikplatserna har gällt praktik inom lärar- eller förskollärarutbildning. 

Kontinuitet i erbjudandet om finansierade resor till och från exempelvis en 
praktikplats är önskvärt för att möjliggöra för fler att använda sig av det samt att 
locka studenter till praktikplatser inom kommunen. Marknadsföringen av 
möjligheten till finansierade resor till praktikplatser i Alvesta kommun sker via 
Linnéuniversitetets avdelning för externa relationer, men även i direkt dialog med 
visa institutioner, till exempel Lärarutbildningen. Informationsspridning sker till 
stora delar också mellan studenter. 

Under 2025 planeras för en extra informationsinsats gentemot Linnéuniversitetets 
utbildningar inom maskinteknik samt gentemot avdelningen för externa relationer.   
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Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets beslut § 135, 2024-11-12 

Kommunledningens tjänsteskrivelse, 2024-11-04 

Kommunstyrelsen beslut § 12, 2022-02-01    

Beslutet skickas till 

Utvecklingsavdelningen 
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§ 194 Dnr KS-2024-00487  

 

Beslut om byggnation av ny förskola i Grimslöv 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. Godkänna Allbohus Fastighet AB:s investering i en ny förskola samt utemiljö i 
Grimslöv för 56,6 miljoner kronor inklusive byggherrekostnader men exklusive 
moms. 

2. Ge startbesked för byggnation av en ny förskola samt utemiljö på fastigheten 
Alvesta Grimslöv 24:3 i Grimslöv. 

3. Ge utbildningsnämnden i uppdrag att genomföra en förnyad 
konkurrensutsättning av lös inredning till en uppskattad kostnad om cirka 2 miljoner 
kronor. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-01-30, § 10, att uppdra åt utbildningsnämnden 
att tillsammans med Allbohus ta fram upphandlingshandlingar och upphandla 
förskola samt dess utemiljö på Grimslöv 24:3.  

Själva byggnaden avropas från Sveriges kommuner och regioners avtal ADDA och är 
en konceptförskola. Förskolan kommer att bestå av sex avdelningar samt 
tillagningskök och förväntas stå klar sommaren 2026. Markentreprenad samt 
förskolans utemiljö är upphandlat separat. 

Totalkostnaden för förskolan samt dess utemiljö, inklusive byggherrekostnad men 
exklusive moms, blir 56,6 miljoner kronor. Allbohus fastighets AB och Alvesta 
kommunföretag AB har på sina respektive styrelsemöten 7 november och 19 
november behandlat ärendet om att föreslå kommunfullmäktige besluta om 
investeringen. 

Beslutet innebär en ökad årlig hyreskostnad för utbildningsnämnden på cirka 4,6 
miljoner kronor. Kvadratmeterpriset blir 3 569 kronor. Utöver hyreskostnaden 
behöver utbildningsnämnden investera i lös inredning till en kostnad om 
uppskattningsvis 2 miljoner kronor. Utbildningsnämnden har informerats om detta 
på nämndens sammanträde 18 november 2024. 

Yrkanden 

Claudia Crowley Sörensson (M) yrkar bifall till beslutsförslaget.      

Beslutsunderlag 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-11-14 

Alvesta kommunföretag AB:s styrelseprotokoll 2024-11-19 

Alvesta kommunsföretag AB:s tjänsteskrivelse 

Allbohus fastighet AB:s styrelseprotokoll § 80, 2024-11-07 
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Allbohus fastighet AB:s tjänsteskrivelse 

Arbetsutskottets beslut § 136, 2024-11-12 

Kommunstyrelsens beslut § 10, 2024-01-30 

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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§ 195 Dnr KS-2023-00547 1.6.3 

 

Anslutning till kommunalförbundet SweArkivera och antagande 
av förbundsordning 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta förbundsordning för 
kommunalförbundet SweArkivera i sin helhet inklusive bilagor. 

2. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att i särskilt beslut utse 
ledamot och ersättare till förbundsfullmäktige.  

3. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige godkänna medlemsavgiften för 
anslutning till kommunalförbundet SweArkivera samt att driftskostnaderna fördelas 
enligt självkostnadsprincip mellan anslutna organisationer.  

4. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att Alvesta kommuns del 
av finansiering för SweArkivera hanteras inom ramen för ordinarie budgetprocess. 
För år 2025 ska finansiering ske inom kommunstyrelsens nuvarande budget.   

Sammanfattning 

Bakgrund  

Kommunalförbundet Sydarkivera har sedan hösten 2023 planerat för en gemensam 
organisation för att lösa medlemskommunernas ansvar för sina analoga arkiv 
genom att bygga en eller flera depåer för det analoga arkivmaterialet och 
tillhandahålla personal för skötsel av detsamma. Efter en rad olika utredningar 
föreslås att ett nytt kommunalförbund, SweArkivera, bildas den 1 januari 2025. 
Detta är en avknoppning och framtida systerorganisation till kommunalförbundet 
Sydarkivera som kommer att fokusera på att samordna de analoga arkiven för de 
kommuner som ansluter till SweArkivera. Kommunstyrelsen har i § 95, 2024-06-04, 
beslutat om avsiktsförklaring att ansluta till kommunalförbundet SweArkivera.  

De andra kommunerna som har beslutat om avsiktsförklaring att inträda i 
kommunalförbundet SweArkivera är Ale, Bromölla, Höör, Torsås, Åtvidaberg och 
Östra Göinge.   

Syfte  

Alvesta kommun har, likt många andra kommuner, utmaningar med sina 
arkivlokaler samt med att organisera de personella resurserna.  

Alvesta kommuns nuvarande lokaler för slutarkivering är undermåliga och uppfyller 
inte de krav som ställs på en arkivlokal. De arkivlokaler som finns är dessutom fyllda, 
vilket har lett till att handlingar som ska slutarkiveras inte har kunnat levereras. 
Dessa förvaras i stället i lokaler avsedda som mellanarkiv.   

Alvesta kommuns behov av arkivarie motsvarar inte en heltidstjänst vilket gör att 
det blir svårt att integrera funktionen i nuvarande organisation på ett 
tillfredställande sätt. För att bemöta behovet bedöms samordning med andra vara 
det bästa alternativet. 
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Genom att gå med i en gemensam verksamhet för analoga arkiv uppnås en effektiv 
och hållbar hantering av kommunens analoga arkivhandlingar. Det föreslagna 
kommunalförbundet syftar till att skapa gemensamma lösningar där analoga arkiv 
samlas med en kompetent organisation för att tillhandahålla informationen till 
kommuner och allmänheten.  

Kostnader  

Ekonomiskt innebär anslutningen en medlemsavgift om 1 kr per invånare och år, 
samt en förhöjd medlemsavgift om 5 kr per invånare och år under de tre första åren 
för att säkerställa byggnationen av arkivdepåer. Den förhöjda medlemsavgiften har 
tillkommit sedan Kommunstyrelsen beslutade om avsiktsförklaringen att ansluta till 
kommunalförbundet SweArkivera. Medlemsavgiften för Alvesta kommun blir 
20 257 kr per år men under de tre första åren uppgår medlemsavgiften till 101 285 
kr per år.  

Den löpande driftskostnaden för analogt arkiv baseras på det antal hyllmeter som 
respektive ansluten organisation nyttjar. Även projekteringskostnaderna kommer 
att inkluderas i hyllmeterpriset. Enligt den utredning som har genomförts går det i 
dagsläget inte att presentera ett slutligt hyllmeterpris för anslutande 
organisationer, men målbilden är ett pris om 300 kr per hyllmeter. Den slutliga 
kostnadsbilden kan dock först redovisas efter att intresserade kommuner har 
beslutat att ansluta till SweArkivera. Enligt genomförd inventering av hyllmetrar 
som har genomförts i Alvesta kommun uppskattas driftskostnaderna till 989 007 kr 
per år.    

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets beslut § 137, 2024-11-12 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-11-05 

Sydarkiveras utredning gällande analoga arkiv – beslutsunderlag för nytt 
kommunalförbund, inkommen 2024-09-09 

Förbundsordning SweArkivera inklusive bilagor, inkommen 2024-09-09 

Kommunstyrelsens beslut om avsiktsförklaring § 95, 2024-06-04   

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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§ 196 Dnr KS-2023-00445 210 

 

Beslut om samråd av förslag till Bostadsförsörjningsprogram för 
Alvesta kommun 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att förslag till Bostadsförsörjningsprogram för Alvesta 
kommun läggs ut på samråd till 2025-01-31. 

Sammanfattning 

Bostadsförsörjningsprogrammet syftar till att ange övergripande riktlinjer för 
bostadsförsörjningen i Alvesta kommun, att utreda om utbudet av bostäder i 
kommunen motsvarar efterfrågan samt utreda vilket tillskott av bostäder som krävs 
för att utbudet ska motsvara framtidens efterfrågan.  

Programmet ska ange ett antal övergripande riktlinjer och mätbara mål. 
Bostadsförsörjningsprogrammet ska fungera som ett stöd i framtida planering.    

Varje kommun ska anta riktlinjer för bostadsförsörjningen i kommunen och genom 
dessa riktlinjer planera för bostadsförsörjningen. Syftet med planeringen för 
bostadsförsörjningen är att skapa förutsättningar för alla i kommunen att leva i 
goda bostäder och att främja att ändamålsenliga åtgärder för bostadsförsörjningen 
genomförs. 

Programmet har tagits fram i samarbete inom kommunkoncernen och politiker och 
tjänstepersoner har getts möjligheter att ge inspel till innehållet. 

Programmet ska på extern remiss för att Länsstyrelsen i Kronobergs län, Region 
Kronoberg, politiska partier, råd med flera ska få möjligheter att lämna in 
synpunkter och inspel.  

Till bostadsförsörjningsprogrammet ska en handlingsplan utarbetas av Alvesta 
kommun, i syfte att klargöra hur programmet avses genomföras och verkställas. 

Konsekvensanalys 

Bostadsförsörjningsprogrammet behandlar boendeutveckling som påverkar 
resurssättning, möjlighet till arbetskraft inom pendlingsavstånd för bolag inom 
kommunen.  

Syftet med programmet är att ge en samlad bild av befolknings- och 
bostadssituationen i Alvesta kommun samt de boendebehov som finns nu och 
framför allt framöver. Boendet ska också kopplas till det framtida behovet av skola, 
förskola och omsorg samt den långsiktiga planeringen som föregår utbyggnad av 
infrastruktur både ovan och under jord. 

Bostadsbeståndet tillsammans med andra kommunala satsningar i kommunen ska 
bidra till att motverka segregation i samhället genom exempelvis ett blandat 
bostadsbestånd med olika upplåtelseformer, storlek på tomter samt närhet till 
kommunala eller privata naturområden. 
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Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets beslut § 138, 2024-11-12 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-11-05 

Bostadsförsörjningsprogram för Alvesta kommun, samrådsförslag 

Remisslista 

Kommunstyrelsens beslut § 157, 2023-09-26   

Beslutet skickas till 

Ansvarig handläggare 
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§ 197 Dnr KS-2024-00469 1.3.1 

 

Beslut om samråd av förslag till VA-policy och förslag till 
vattentjänstplan 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att förslag till VA-policy för Alvesta kommun läggs ut på 
samråd till 2025-01-24. 

Kommunstyrelsen beslutar att förslag till vattentjänstplan för Alvesta kommun läggs 
ut på samråd till 2025-01-24.    

Sammanfattning 

Den 1 januari 2023 genomfördes en förändring av § 6 i Lag (2006:412) om allmänna 
vattentjänster. Enligt den nya bestämmelsen i lagen ska varje kommun från och 
med den 1 januari 2024 ha en aktuell vattentjänstplan som är antagen av 
kommunfullmäktige. Den nya bestämmelsen reglerar även hur vattentjänstplanen 
ska uppdateras, samrådas och granskas.  

En vattentjänstplan ska, precis som en VA-plan, innehålla kommunens långsiktiga 
planering av hur behovet av allmänna vattentjänster ska tillgodoses. 

En vattentjänstplan ska utöver det även innehålla kommunens bedömning av vilka 
åtgärder som behöver vidtas för att de allmänna VA-anläggningarna ska fungera vid 
en ökad belastning på grund av skyfall. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen fick enligt kommunstyrelsens beslut § 53, 2023-03-
07 i uppdrag att upprätta ett förslag till vattentjänstplan. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har nu tagit fram ett förslag på vattentjänstplan 
samt ett förslag på en reviderad VA-policy och önskar att samråd genomförs för 
dessa två dokument. Föreslagen vattentjänstplan utgår från och ersätter Alvesta 
kommuns befintliga VA-plan (antagen 2015-04-28 §43, reviderad 2020-06-15 §51). 
Förslagen vattentjänstplan är precis som kommunens befintliga VA-plan skriven 
utifrån ställningstaganden angivna i kommunens VA-policy. En översyn och 
revidering av VA-policyn har därför genomförts parallellt med att förslag till 
vattentjänstplan tagits fram. 

Om förändringar i föreslagen VA-policy genomförs behöver förändringar även 
genomföras i förslag till vattentjänstplan eftersom detta dokument innehåller citat 
hämtad från föreslagen VA-policy.  

Alvesta kommuns föreslagna vattentjänstplan sträcker sig över en tidsperiod på 12 
år. Kommunfullmäktige ska minst vart fjärde år pröva om vattentjänstplanen är 
aktuell med hänsyn till behovet av allmänna vattentjänster. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen ansvarar för att ta fram underlag för att 
omprövningen ska kunna genomföras. En årlig uppföljning av vattentjänstplanen 
ska genomföras i samband med det kommande årets verksamhetsplan upprättas. 
Vattentjänstplanen är inte bindande. 
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Samråd över föreslagen vattentjänstplan ska göras med de fastighetsägare och 
myndigheter som kan antas ha ett väsentligt intresse av de åtgärder som planeras i 
vattentjänstplanen. De enskilda fastighetsägare som 
samhällsbyggnadsförvaltningen anser har ett väsentligt intresse av föreslagen 
vattentjänstplan är fastighetsägare som har en fastighet inom ett 
bebyggelseområde där inriktningsbeslut om i VA-struktur har förändrats jämfört 
med tidigare VA-plan. Samhällsbyggnadsförvaltningen planerar att skicka 
informationsbrev om samrådet till samtliga av dessa enskilda fastighetsägare.  

Efter genomfört samråd ska samhällsbyggnadsförvaltningen lämna in en 
samrådsredogörelse till kommunstyrelsen tillsammans med förslag på eventuella 
förändringar av VA-policyn och vattentjänstplanen. Kommunstyrelsen ska därefter 
fatta beslut om de förslag för VA-policy och vattentjänstplan som ska skickas ut på 
granskning. Granskning ska genomföras under minst 4 veckor.    

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets beslut § 139, 2024-11-12 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-10-25 

Samrådsförslag VA-policy  

Samrådsförslag Vattentjänstplan 

Kommunstyrelsens beslut §53, 2023-03-07 

VA-plan, antagen 2015-04-28 §43, reviderad 2020-06-15 §51 

VA-policy, antagen 2014-04-29, §38 

Beslutet skickas till 

Ansvarig handläggare 
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§ 198 Dnr KS-2024-00400 1.9.1 

 

Svar på remiss av delbetänkandet Ökat informationsutbyte 
mellan myndigheter - Behov och föreslagna förändringar (SOU 
2024:63) 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att lämna yttrande över delbetänkandet Ökat 
informationsutbyte mellan myndigheter - Behov och föreslagna förändringar (SOU 
2024:63) enligt kommunledningsförvaltningens förslag.    

Sammanfattning 

Alvesta kommun är en av remissinstanserna gällande delbetänkandet Ökat 
informationsutbyte mellan myndigheter - Behov och föreslagna förändringar (SOU 
2024:63).  

Utredningens uppdrag har varit att kartlägga behovet av att myndigheter får 
förbättrade möjligheter att utbyta information med varandra i syfte att särskilt 
förhindra, förebygga, upptäcka, utreda och ingripa mot fusk, felaktiga 
utbetalningar, regelöverträdelser och brottslighet. Uppdraget har vidare varit att, 
mot bakgrund av genomförd kartläggning, analysera och ta ställning till hur behovet 
av att utbyta sekretessbelagd information kan tillgodoses, samt att lämna förslag på 
en generell bestämmelse som gör det möjligt att lämna uppgifter som omfattas av 
sekretess till skydd för enskilda till en annan myndighet, såväl på begäran som på 
eget initiativ. 

Den kartläggning som genomförts visar på att det finns ett generellt och 
omfattande behov av förbättrade möjligheter till informationsutbyte mellan 
myndigheter samt att behoven är mer påtagliga i vissa sammanhang. 
Kartläggningen visar också att det finns ett omfattande behov av förbättrade 
möjligheter till informationsutbyte med socialtjänsten. 

Mot bakgrund av kartläggningen är utredningens förslag att det i offentlighets- och 
sekretesslagen, OSL, ska införas en ny generell sekretessbrytande bestämmelse som 
möjliggör utlämnande av annars sekretessbelagda uppgifter till en annan 
myndighet. Bestämmelsen ska bryta sekretess till skydd för uppgift om enskilds 
personliga och ekonomiska förhållanden. Varje utlämnande ska dock föregås av att 
den utlämnande myndigheten beaktar motstående intressen. En uppgift ska därför 
inte lämnas ut med stöd av den generella sekretessbrytande bestämmelsen om 
övervägande skäl talar för att det intresse som sekretessen ska skydda har 
företräde framför intresset av att uppgiften lämnas ut. Hälso- och 
sjukvårdssekretess är undantagen från den nya sekretessbrytande bestämmelsen. 

Utifrån förslaget som läggs fram har det inom utredningen även genomförts en 
integritetsanalys. Utredningens sammantagna bedömning är att förslaget om en 
sekretessbrytande bestämmelse innebär flera integritetsrisker och en inskränkning i 
rätten till skydd för personuppgifter, men att bestämmelsen trots det är 
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proportionerlig, bland annat i förhållandet till det omfattande behovet av 
förbättrade möjligheter till informationsutbyte mellan myndigheter som kartlagts. 

Utredarens bedömning är vidare att förslaget inte bör leda till kostnadsökningar för 
kommunerna eftersom det inte innebär några nya åligganden. 

Då förslaget framför allt rör nämnden för arbete och lärande, omsorgsnämnden 
samt utbildningsnämnden har remissen även överlämnats till dem för möjlighet att 
lämna synpunkter. Nämnden för arbete och lärande har inkommit med ett yttrande 
och kommunledningsförvaltningens förslag på yttrande är i stort sett detsamma 
som deras yttrande. 

Alvesta kommun ställer sig sammantaget positiv till utredningens förslag. Förslaget 
underlättar för myndigheterna att dela information med varandra för de aktuella 
syftena att förhindra, förebygga, upptäcka, utreda och ingripa mot fusk, felaktiga 
utbetalningar, regelöverträdelser och brottslighet. Föreslagen 
sekretessbestämmelse framstår som en rimlig avvägning mellan behovet av en 
sekretessbrytande bestämmelse och skyddet för känsliga uppgifter som rör den 
enskilde.    

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets beslut § 140, 2024-11-12 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-11-17 

Förslag på yttrande, 2024-11-15 

Nämnden för arbete och lärandes beslut enligt delegation, 2024-11-11 

Nämnden för arbete och lärandes yttrande, 2024-11-11 

Remissmissiv, 2024-09-17       

Beslutet skickas till 

Justitiedepartementet 
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§ 199 Dnr KS-2024-00395  

 

Svar på remiss av Statskontorets förslag (2024:9) Enklare att 
överblicka riktade statsbidrag - Statskontorets förslag till en 
samlad informationsportal 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att lämna yttrande över Statskontorets förslag (2024:9) 
Enklare att överblicka riktade statsbidrag - Statskontorets förslag till en samlad 
informationsportal enligt kommunledningsförvaltningens förslag.     

Sammanfattning 

Regeringen gav 2023 Statskontoret i uppdrag att analysera förutsättningarna för att 
samla information om aktuella riktade statsbidrag till kommuner och regioner i en 
digital informationsportal hos en statlig myndighet. Statskontoret presenterade 
2024 rapporten Enklare att överblicka riktade statsbidrag – Statskontorets förslag 
till en samlad informationsportal (Statskontoret 2024:9). I remissen ligger att 
regeringen vill ha synpunkter på förslagen eller materialet i Statskontorets rapport. 
Särskilt efterfrågas synpunkter på förslaget till förordning om en samlad 
informationsportal om riktade statsbidrag och kostnadsersättningar till kommuner 
och regioner. 

Alvesta kommun identifierade ett behov av att säkerställa att kommunen söker de 
statsbidrag man är berättigad till och använder därför sedan ett par år tillbaka en 
privat betaltjänst som bevakar statsbidrag. Om en samlad informationsportal införs 
medför det samma fördelar som den tjänst kommunen använder idag i form av 
minskad administration av statsbidrag, ökad kontroll över att möjliga bidrag söks 
samtidigt som det möjliggör effektivare uppföljning. Kommunledningsförvaltningen 
föreslår att därför Alvesta kommun ställer sig positiv till samtliga delar av förslaget 
till förordning om en samlad informationsportal om riktade statsbidrag och 
kostnadsersättningar till kommuner och regioner. 

Kommunledningsförvaltningens överväganden 

Kommunledningsförvaltningen ställer sig positiv till samtliga delar av förslaget till 
förordning om en samlad informationsportal om riktade statsbidrag och 
kostnadsersättningar till kommuner och regioner och föreslår att kommunstyrelsen 
lämnar yttrande i enlighet med följande: 

• En informationsportal underlättar betydligt administrationen kring ansökan 
och säkerställer effektiv uppföljning av bidrag. 

• En informationsportal minskar risken att kommunen missar att söka bidrag 
man är berättigad att söka. 

• Likriktning av information om och struktur av bidragen ger en samlad 
överblick av innehållet i de olika bidragen. 
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• Vilken myndighet som får i uppdrag att förvalta en samlad portal är av 
mindre betydelse för kommunen. 

• De tekniska lösningarna som föreslås bedöms adekvata och tillräckliga. 

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets beslut § 141, 2024-11-12 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-11-18 

Förslag på remissvar, 2024-11-18 

Remissmissiv, 2024-09-13   

Beslutet skickas till 

Finansdepartementet 
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§ 200 Dnr KS-2024-00440 1.9.1 

 

Svar på remiss av Trafikverkets översyn av riksintresseområden 
2024 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att erinra sig mot Trafikverkets beslut om att utöka 
utredningsområdet för riksintresset Triangelspåret Alvesta.   

Paragrafen justeras direkt.   

Reservation 

Lars-Olof Franzén (AA) och Jan-Erik Svensson (AA) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag. 

Protokollsanteckning 

Mats Johnsson (SD) lämnar följande protokollsanteckning: Sverigedemokraterna 
arbetar för att utlytta väg 126 från Alvesta tätort. 

Sammanfattning 

Trafikverket har givit Alvesta kommun möjlighet att svara på en remiss om 
justeringar av riksintresseanspråk för kommunikationer avseende trafikslagens 
anläggningar.  

Trafikverkets gör anspråk på anläggningar av riksintresse enligt Miljöbalken 
(1998:808) 4 kap. Riksintressena är gjorda i enlighet med de kriterier som 
presenteras i ”Riksintressen för trafikslagens anläggningar – sektorsbeskrivning 
inklusive kriterier för utpekande” (TRV 2019/45782). Trafikverket ser löpande över 
riksintressen för kommunikationer för att säkerställa att planeringsunderlaget är 
aktuellt. 

Alvesta kommun berörs av följande riksintressen; Triangelspår Alvesta (mellan 
Södra stambanan) och Kust till kustbanan, Kust till kustbanan (Göteborg-Kalmar), 
Riksväg 25 samt Riksväg 27.  

Alvesta triangelspår 

Informationen i kolumn Åtgärdsbeskrivning är kompletterad med följande: Omtag i 
planeringen 2024 med nytt utredningsområde utanför tätort. 

Kust till kustbanan, Göteborg-Kalmar 

Ändrad information i kolumn Framtida utveckling: Triangelspår planeras vid Alvesta. 
Identifierat behov av utbyggnad av mötesspår och partiellt dubbelspår på banan. 
Delen Växjö-Alvesta är identifierad för dubbelspårsutbyggnad. 
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25 Halmstad–Växjö–Kalmar, väg 25 genom Kronobergs län 

Ny information i kolumn Framtida utveckling: Österleden med trafikplats Fagrabäck 
är under ombyggnad, planeras vara klar 2026. Utbyggnad planeras för sträckan 
Glamshult-Vrå 

27 Borås-Ronneby, väg 27 genom Kronobergs län 

Ny information i kolumn Framtida utveckling: Säljeryd-Växjö planeras på sikt  byggas 
om till mötesseparerad väg. Första etappen Tegnaby-Skir. Ny vägsträckning 
planeras i ett västligt läge från söder om Bramstorp till Skir. I detta ingår en 
trafikplats för anslutning av framtida kommunal Södra länk i Växjö. 

Trafikverket framför i sin remiss att nytt utredningsområde läggs till utanför för 
(Alvesta) tätort. Alvesta kommun anser att ett nytt utredningsområde bör 
motiveras med adekvata skäl, vilka är följande. Att ett utredningsmaterial redogör 
för hänsyn till ekologisk, ekonomisk och social hållbarhet innan det i riksintresset 
fastslås en ny sträckning och utökning av riksintresseområdet. Utredningsmaterialet 
bör också som grund ha med en jämförelse av en sträckning som sker utanför 
tätorten jämfört med inne i tätorten. Det är av stor vikt att helheten tas med i 
bedömningen och inte enbart kraven som ställs vid en nybyggnation. Alvesta 
kommun syftar då på kommande planskildheter som behöver tillskapas på en 
eventuell sträckning utanför orten. Det bör, i analysen om planskildheter, tas med i 
beaktan att befintlig trafiksituation vid södra infarten till Alvesta inte är 
ändamålsenlig idag med långa bomfällningar som stoppar kommersiell och övrig 
trafik samt tunga transporter på väg. Om skrivelsen för riksintresset med en 
sträckning utanför tätorten blir gällande hemställer Alvesta kommun att det 
dessutom bör genomföras en utredning för länsväg 126 eftersom möjlighet till 
planskildhet går förlorad, vilket försämrar förutsättningarna för samtliga trafikslag. 
Alternativ sträckning eller att planskildhet ändå genomförs bör finnas med i 
resonemanget och ses som en helhet i att sträva mot hållbara transporter för 
Trafikverkets mål och intresseområden. 

I Trafikverkets åtgärdsvalsstudie: Väg/järnväg genom Alvesta, ärendenummer: TRV 
2015/83492, föreslås ett triangelspår med mötesspår inne i tätorten. Alvesta 
kommun ställer sig frågande till vad syftet med åtgärdsvalsstudier egentligen är. 
Kommunen anser att det från Trafikverkets sida saknas stringens i verkets egen 
planering. Kommunens egen planläggning utgår delvis från Trafikverkets planering, 
vilket blir en utmaning när objekt på kort tid ska utredas på nytt.  Alvesta kommun 
vill dessutom skicka med att det är av stor vikt att dubbelspårsutbyggnaden är den 
enda långsiktigt hållbara lösningen för att tågtrafiken ska kunna få bättre kapacitet. 
All utbyggnad längs Kust-till-kust-banan behöver göras i ett förberedande steg till 
en fullskalig utbyggnad. I samband med etapputbyggnader bör kompletterade 
förberedelser göras för att säkerställa ett stationsläge vid Grönsängen samt en 
planfri korsning.     

Yrkanden 

Lars-Olof Franzén (AA) yrkar: 

Att Alvesta kommun vill framhålla vikten av att utbyggnad av 
järnvägsinfrastrukturen och vägnätet görs med en klar framtidsinriktning. Ökad 
godstrafik på järnväg kräver också en helhetssyn på hela kedjan från lastningen, 
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rangeringen, transporten till lossningen. Själva godshanteringen har fått en 
underordnad roll i länet. Lastning och lossning av styckegods har i princip helt 
försvunnit och vagnslaster förekommer i mycket liten skala frånsett aktörer som 
Vida med egna tåg. 

Vid tillkomsten av triangelspår från stambanan mot Göteborg bör många 
samordningsvinster kunna uppnås. Samtidigt med objektet triangelspår diskuteras 
ett nytt mötesspår i höjd med Blädinge. Givetvis kan dessa båda objekt samordnas 
för både ekonomiska som rent järnvägstekniska fördelar. 

Det diskuteras också ökad persontrafik på Alvesta station. Vad som då krävs är nya 
tåglägen. Detta i sin tur kräver att godsbangården på sikt flyttas ut söder om Alvesta 
vilket i sin tur kan göra det möjligt för en ökad godstrafik med lastning och lossning 
utanför centralorten. I det sammanhanget krävs också att väg 126 får en ny 
dragning utanför Alvesta centrum i enlighet med bifogad skiss. Detta i sin tur 
medför en bättre miljö för boende i Alvesta men också snabbare väg för 
genomfartstrafiken. 

Se bilaga 1 för bilder som hör till yrkandet.         

Beslutsgång 

Ajournering mellan klockan 10:57 – 11:02. 

Ordförande finner att det finns två förslag till beslut, utskickat förslag till beslut och 
Lars-Olof Franzéns (AA) yrkande. 

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar 
enligt utskickat förslag till beslut.   

Beslutsunderlag 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-11-18 

Arbetsutskottets beslut § 142, 2024-11-12 

Missiv, 2024-10-09 

Remiss Översyn riksintressen 2024, 2024-10-07      

Beslutet skickas till 

Trafikverket 

Länsstyrelsen i Kronobergs län 

Samhällsbyggnadsförvaltningen 
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Bilaga 1. Bilder till Lars-Olof Franzéns (AA) yrkande i ärende Svar på remiss av 
Trafikverkets översyn av riksintresseområden 2024, § 200. 
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§ 201 Dnr KS-2024-00461  

 

Yttrande över samråd enligt 6 kap. miljöbalken om solcellspark 
Engaholm 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att lämna synpunkter enligt nedan. 

Sammanfattning 

Alvesta kommun har fått möjlighet att yttra sig under ett avgränsningssamråd för 
Engaholms solcellspark. Helios Nordic Energy AB utreder möjligheten att anlägga en 
solcellsanläggning, utredningsområdets sammanlagda area är cirka 350 hektar och 
utgörs i huvudsak av produktionsskog, bitvis utdikad torvmark. Mindre areal i södra 
delen består av igenplanterad åkermark. Projektområdet ligger cirka 2,5 kilometer 
sydost om Alvesta tätort. Ett yttrande från nämnden för myndighetsutövning görs 
separat men skickas tillsammans till bolaget. 

Det är generellt positivt för länet och elområde 4 med produktion av förnybar 
energi. Mål som omnämns bör föregås av de utredningar som krävs för att 
möjliggöra uppföljning, exempelvis inventering av biologisk mångfald inför 
etablering, när etableringen är i drift samt efter avyttring. 

Vid etablering av solcellsparken kommer de konsumtionsbaserade utsläppen att 
påverkas, som även tar hänsyn till klimatpåverkan som sker utanför landets gränser 
på grund av konsumtion såsom inköp av material. Underlaget saknar upplysning 
kring vilka kravspecifikationer som ska användas av bolaget med mål att reducera 
fossila utsläpp, exempelvis i samband med framtagning av råvaror och tillverkning 
av produkt och dess komponenter. Vidare saknas även krav kring elektrifierade 
arbetsmaskiner alternativt arbetsmaskiner med fossilfritt bränsle vid etablering. För 
att få ett helhetsgrepp gällande användning av solceller anser kommunen således 
att klimatpåverkan även utanför landets gränser bör uppmärksammas och att 
påverkan för framtagning, produktion, transport och framtida demontering av 
solceller även ska belysas. Bolaget bör också uppmärksamma vilka risker som 
tillkommer med en ökad efterfrågan av solcellsparker, såsom ökad efterfrågan av 
sällsynta jordartsmetaller, mängder och vilken energikälla som används vid 
produktion, användning av farliga kemikalier och avfallshantering. 

Bedömning om vilka vattendrag som omfattas av strandskydd hanteras separat i 
dialog med Bygg- och miljöavdelningen i samband med ansökan om 
strandskyddsdispens. Bolaget informeras om att transformatorstationerna kan 
kräva bygglov och startbesked innan några byggnadsåtgärder påbörjas. Bedömning 
av bygglovsplikt för solcellsanläggningen hanteras separat. Alvesta kommuns 
bygglovsenhet behöver få ett underlag över solcellsanläggningen för bedömning. 
Oavsett om anläggningen bedöms kräva bygglov eller inte finns möjlighet att ansöka 
om ett frivilligt bygglov. En bedömning från bygglovsenhetens sida är en bedömning 
och inget beslut som har stöd vid en eventuell överklagan från närboende. 
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Kommande miljökonsekvensbeskrivning (MKB) bör innehålla hur större vilt påverkas 
och hur dessa påverkar angränsande marker beroende på var viltpassager läggs, 
viltpassagernas utformning bör också resoneras kring. I MKB bör det framgå hur 
allmänhetens tillgänglighet säkerställs då det är ett större sammanhängande 
område som får en ändrad karaktär och en eventuell barriäreffekt det bör också 
lyftas hur etableringen påverkar naturvärden för omgivande miljöer samt de 
kvarlämnade naturmiljöer inom etableringsområdet. Det nämns att naturvärdefulla 
områden lämnas för att skyddas men inget resonemang om områdenas möjligheter 
att samexistera med en större etablering av solceller i direkt anslutning. 

Alvesta kommun anser att det i kommande underlag bör tas upp vilka risker som 
finns med etableringen utifrån brand. Både vid en potentiell skogsbrand men också 
om branden skulle starta i solcellsparken.  

Då det finns osäkerhet med 750 meter i underlaget för skyddade arter förutsätter 
kommunen att ett område med 750 meter runt om har tagits i beaktan för 
bedömning. 

Kommunen ser att ett avstånd på tio meter från diken bör lämnas för eventuell 
möjlig skötsel framåt. 

Kommunen vill skicka med att det bör övervägas att ta med krav på kompetens 
inom invasiva främmande arter som ett försiktighetsmått. Det bör också 
kompletteras med att massor ska hanteras på ett sätt att dessa inte sprids inom 
eller utom projektområdet. 

Kommunen har gjort en våtmarksinventering och följande områden har pekats ut. 
Finns det möjlighet att kombinera markanvändnignarna ser kommunen positivt på 
detta. 

 

Det hänvisas till fyra nyckelelement som har stor påverkan gällande 
dagvattenhantering och förbättring av vattenkvalitet, för att detta ska få genomslag 
bör detta återspeglas i försiktighetsmåtten som fastslås för etableringen. 
Kvarlämnande av vegetation längs vägen till Öpestorp bör vara med som 
försiktighetsmått för att få genomslag. 

Hänvisningar till Alvesta kommuns översiktsplan behöver ses över i takt med att 
arbetet med översiktsplanen går framåt. I nu skrivande stund hänvisas det till ett 
samrådsförslag.     

Beslutsunderlag 

Kommunledingsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-11-18 
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Avgränsningssamråd för Engaholm 2024-10-18 

Naturvärdesinventering, 2024-01-18 

Beslutet skickas till 

Samhällsbyggnadsförvaltningen 

Nämnden för myndighetsutövning 

Helios Nordic Energy AB, tillsammans med yttrande från nämnden för 
myndighetsutövning 
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§ 202 Dnr KS-2024-00498 1.9.1 

 

Yttrande över samråd enligt 9 kap. miljöbalken om solpark 
Ryamon 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att lämna synpunkter enligt nedan. 

Paragrafen justeras direkt.    

Sammanfattning 

BayWa r.e. Nordic genomför nu ett samråd enligt 6 kapitlet miljöbalken för att 
uppföra en solcellsanläggning på mark och Alvesta kommun har fått möjlighet att 
yttra sig. Berört området ligger cirka 4 kilometer sydväst om Hjortsberga. Företaget 
kommer ansöka om ett frivilligt tillstånd enligt 9 kapitlet miljöbalken och 
Miljöprövningsdelegationen i Kalmar kommer pröva ansökan. En 
miljökonsekvensbeskrivning (MKB) kommer tas fram efter samrådet. Området som 
utreds är 399 hektar och ligger på fastigheten Lyngsåsa 1:2. Området består av 
skogsmark och ligger inom Lyngsåsa vindkraftspark. 

Det är generellt positivt för länet och elområde 4 med produktion av förnybar 
energi. Kommunen ser också positivt på att det ska tas fram en naturvårdsplan. Mål 
som sätts i MKB bör föregås av de utredningar som krävs för att möjliggöra 
uppföljning, exempelvis inventering av biologisk mångfald inför etablering, när 
etableringen är i drift samt efter  

Vid etablering av solcellsparken kommer de konsumtionsbaserade utsläppen att 
påverkas, som även tar hänsyn till klimatpåverkan som sker utanför landets gränser 
på grund av konsumtion såsom inköp av material. Underlaget saknar upplysning 
kring vilka kravspecifikationer som ska användas av bolaget med mål att reducera 
fossila utsläpp, exempelvis i samband med framtagning av råvaror och tillverkning 
av produkt och dess komponenter. Vidare saknas även krav kring elektrifierade 
arbetsmaskiner alternativt arbetsmaskiner med fossilfritt bränsle vid etablering. För 
att få ett helhetsgrepp gällande användning av solceller anser kommunen således 
att klimatpåverkan även utanför landets gränser bör uppmärksammas och att 
påverkan för framtagning, produktion, transport och framtida demontering av 
solceller även ska belysas. Bolaget bör också uppmärksamma vilka risker som 
tillkommer med en ökad efterfrågan av solcellsparker, såsom ökad efterfrågan av 
sällsynta jordartsmetaller, mängder och vilken energikälla som används vid 
produktion, användning av farliga kemikalier och avfallshantering. 

På sidan 12 informeras om befintlig infrastruktur, Alvesta kommun informerar om 
att det är Alvesta enskilda vägar som sköter denna. 

MKB behöver innehålla information om hur etableringen tar hänsyn till Mörrums 
vattenområde samt ett resonemang kring varför solcellsanläggning förordas 
framför vindkraft inom riksintresseområdet energiproduktion vindbruk. I 
kommande MKB bör det lyftas hur större vilt påverkas och hur dessa påverkar 
angränsande marker beroende på var viltpassager läggs, viltpassagernas utformning 
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bör också resoneras kring. I MKB bör det framgå hur allmänhetens tillgänglighet 
säkerställs då det är ett större sammanhängande område som får en ändrad 
karaktär och en eventuell barriäreffekt det bör också lyftas hur etableringen 
påverkar naturvärden för omgivande miljöer samt de eventuella kvarlämnade 
naturmiljöerna inom etableringsområdet. 

Alvesta kommun anser att det i kommande underlag bör tas upp vilka risker som 
finns med etableringen utifrån brand. Både vid en potentiell skogsbrand men också 
om branden skulle starta i ett vindkraftverk eller i solcellsparken.  

Bolaget informeras om att transformatorstationerna kan kräva bygglov och 
startbesked innan några byggnadsåtgärder påbörjas. Bedömning av bygglovsplikt 
för solcellsanläggningen hanteras separat. Alvesta kommuns bygglovsenhet 
behöver få ett underlag över solcellsanläggningen för bedömning. Oavsett om 
anläggningen bedöms kräva bygglov eller inte finns möjlighet att ansöka om ett 
frivilligt bygglov. En bedömning från bygglovsenhetens sida är en bedömning och 
inget beslut som har stöd vid en eventuell överklagan från närboende. 

Kommunen saknar ett resonemang om hur invasiva arter hanteras. 

Kommunen har gjort en våtmarksinventering och följande områden har pekats ut. 
Finns det möjlighet att kombinera markanvändningarna ser kommunen positivt på 
detta.  

  
   

Hänvisningar till Alvesta kommuns översiktsplan behöver ses över i takt med att 
arbetet med översiktsplanen går framåt. I nu skrivande stund hänvisas det till ett 
samrådsförslag.     

Beslutsunderlag 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-11-18 

Samrådshandling för solpark Ryamon, september 2024 

Mötesanteckningar myndighetssamråd Ryamon 

Beslutet skickas till 

Samhällsbyggnadsförvaltningen 

Nämnden för myndighetsutövning 

Baywa r.e. Nordic AB, tillsammans med yttrande från nämnden för 
myndighetsutövning      
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§ 203 Dnr KS-2024-00354 1.6.3 

 

Information om utredning gällande eventuell anslutning av 
Älmhults kommun till Värends Räddningstjänstförbund 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen.     

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har sedan tidigare beslutat att godkänna en avsiktsförklaring 
mellan Alvesta kommun, Växjö kommun och Älmhults kommun avseende 
kommunalförbundet Värends räddningstjänst (KS § 120, 2024-09-10). 
Avsiktsförklaring ska utgöra grunden för den fortsatta processen och de fortsatta 
förhandlingarna mellan kommunerna för att utreda möjligheter och förutsättningar 
för Älmhults kommun att ansluta till förbundet. 

Kommunchef Camilla Holmqvist redogjorde under sammanträdet för arbetet med 
utredningen. Det har tagits fram ett förslag på en ny förbundsordning vilken i stort 
ser ut som nuvarande ordning. Kommuncheferna i respektive kommun har gett 
ekonomicheferna i uppdrag att ta fram de ekonomiska aspekterna och effekterna 
av ett sammangående. HR-cheferna kommer även få i uppdrag att se över hur en 
övergång kan ske på bästa sätt ske. Det ska också tas fram en kommunikationsplan.     
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§ 204 Dnr KS-2024-00377 2.8.2 

 

Redovisning av systematiskt arbetsmiljöarbete (SAM) för 
Alvesta kommun 2023 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att notera informationen till 
protokollet. 

Sammanfattning 

Av § 9 i ”Gemensamt reglemente för kommunstyrelse och nämnden” framgår att 
varje förvaltning är anställningsmyndighet för personal vid dess förvaltning med 
undantag för förvaltningschef som anställs av kommunstyrelsen.  

De förtroendevalda i kommunfullmäktige har det yttersta ansvaret för de anställdas 
arbetsmiljö, med undantag för de frågor som anges särskilt i kommunstyrelsens 
reglemente. 

Enligt AFS 2001:1, Systematiskt arbetsmiljöarbete (SAM) ska högsta ledningen få en 
sammanställning över hur arbetsmiljöarbetet har fungerat under året samt om och 
på vilket sätt arbetsmiljöarbetet behöver förbättras. 

Med systematiskt arbetsmiljöarbete menas arbetsgivarens arbete med att 
undersöka, genomföra och följa upp verksamheten på ett sådant sätt att ohälsa och 
olycksfall i arbetet förebyggs och en tillfredsställande arbetsmiljö uppnås. Arbetet 
omfattar alla medarbetare, elever och praktikanter i Alvesta kommunkoncerns 
verksamhet.  

Det systematiska arbetsmiljöarbetet ska ingå som en naturlig del i den dagliga 
verksamheten. Det skall omfatta alla fysiska, organisatoriska och sociala 
förhållanden som har betydelse för arbetsmiljön.  

Det systematiska arbetsmiljöarbetet följs upp årligen utifrån checklista. Syftet med 
uppföljningen är att undersöka om arbetsmiljöarbetet bedrivs enligt föreskrifterna 
om systematiskt arbetsmiljöarbete. Uppföljningen genomförs i samverkan med 
skyddsombud.  

Utifrån den uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet identifierades ett 
antal förbättringsområden och följande åtgärder föreslås:  

• Jobba vidare utifrån samverkansavtalet. Även utbildningsinsats kring avtalet 
efterfrågas.  

• Informera medarbetare om arbetsmiljöpolicyn i samband med APT. 

• Ta fram övergripande mål för organisatorisk och social arbetsmiljö. 

• Erbjuda arbetsmiljöutbildning för nya chefer och skyddsombud. 

• Regelbundet utvärdera arbetsmiljön.  

• Fortsatt arbete med att sänka sjuktalen. 
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• Kontinuerligt informera medarbetare om rutinen för skador och tillbud. 

• Uppdra åt alla chefer om att utreda tillbud och skador skyndsamt samt ta 
fram åtgärder vid behov. Återkoppla till medarbetaren som anmält. 

En del i arbetsmiljöarbetet är att följa Alvesta kommuns arbete med att utreda 
tillbud och skador vilket ger en bild av arbetsförhållandena i Alvesta kommuns 
verksamheter. HR-avdelningen har tagit fram statistik på tillbud och skador.       

Beslutsunderlag 

Personalutskottets beslut § 45, 2024-11-12 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-11-04 

Redovisning av sjukfrånvaron samt tillbud och skador inom Alvesta kommun 2023, 
2024-09-18     

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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§ 205 Dnr KS-2024-00009 2.7.5 

 

Sjukfrånvarostatistik för Alvesta kommun 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna redovisningen av Alvesta kommuns 
sjukfrånvarostatistik per september månad 2024.    

Sammanfattning 

Sjukfrånvarostatistiken görs för föregående månad efter lönebrytet, alltså 12 
gånger per år. 

Per september 2024 har sjukfrånvaron i procent på hela Alvesta kommun ökat från 
augusti, med 0,04 procentenheter. I september 2023 var sjukfrånvaron 7,25 
procent och i september 2024 var den 7,59 procent. 

Antalet medarbetare som har 5 sjuktillfällen eller fler under de senaste 12 
månaderna har varierat mycket under det gångna året med variationer på ca 100 
medarbetare mellan någon månad. Sedan februari har det minskat stadigt ner till 
403 stycken i augusti. Tyvärr ökade det igen under september till 446 stycken. 

Antal medarbetare som 2024-10-30 är sjuka och har mellan 180–365 dagars 
sjukskrivning är 22 stycken och medarbetare som är sjuka och har över 366 dagars 
sjukskrivning är 41 stycken.    

Beslutsunderlag 

Personalutskottets beslut § 44, 2024-11-12 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-10-31 

Sjukfrånvarostatistik för Alvesta kommun per september månad 2024 
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§ 206 Dnr KS-2024-00482 2.7.10 

 

Finansering av personalfest (personalaktivitet) för anställda 
inom Alvesta kommunkoncern 2024 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att personalfest för anställda inom Alvesta 
kommunkoncern den 3, 4 och 5 december 2024 ska finansieras med 1 000 000 kr 
från personalpolitiska medel och 500 000 kr från kommunstyrelsens 
kommungemensamma budget. 

Sammanfattning 

Personalutskottet gav § 10/2024-02-13 i uppdrag till kommunchef att planera en 
personalaktivitet för anställda inom Alvesta kommunkoncern under år 2024. 

Personalfesten kommer att arrangeras under tre kvällar, den 3, 4 och 5 december 
2024, för att möjliggöra att alla anställda som önskar delta får en chans till det. 
Festligheterna kommer att äga rum i den nya kultur- och sportarenan vid Virda bad 
och sportcenter. 

Personalfesten vänder sig till tillsvidareanställd personal inom Alvesta 
kommunkoncern, även de som är föräldralediga eller sjukskrivna är välkomna. 
Därutöver är även personal med pågående månadsanställning i december månad, 
samt timanställd personal som kontinuerligt har arbetat under hösten 2024 och 
som också arbetar i december månad välkomna till personalfesten. Personalfesten 
vänder sig däremot inte till de som är tjänstlediga från sina tjänster inom Alvesta 
kommunkoncern. 

Inbjudan till personalfesten kommer även att sändas till ordinarie ledamöter i 
kommunfullmäktige. 

Finansieringen av personalfesten sker genom 1 000 000 kr från personalutskottets 
personalpolitiska medel och 500 000 kr från kommunstyrelsens 
kommungemensamma budget.      

Beslutsunderlag 

Personalutskottets beslut § 48, 2024-11-12 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-11-04 

Beslutet skickas till 

Ekonomiavdelningen 
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§ 207 Dnr KS-2023-00118 160 

 

Återrapportering av beredskaps- och kontinuitetsplanering 
avseende uthållighet och bemanning vid höjd beredskap 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar rapporten och begär en ny rapport senast 2025-06-30.   

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-06-04 (§ 97) att kommunchefen senast 2024-12-
31 ska återrapportera arbetet och status på givna uppdrag avseende beredskaps- 
och kontinuitetsplaneringen. Nedan beskrivs hur beredskapsplaneringen 
fortskrider. 

Fokus har under hösten varit på att verksamheterna ska ha kontinuitetsplaneringar 
och de flesta har nu nödvändig dokumentation. I flera fall är planerna inte kända i 
organisationen utan detta görs löpande framöver. De verksamheter som inte är 
klara med sina kontinuitetsplaner skall vara detta senast 2024-12-31.  Några 
verksamheter har levererat sina beredskapsplaner. Dessa avses ingå i ett 
gemensamt planverk som i delar fastställs under våren. Övning och utbildning av 
ledningsfunktioner har fortsatt och det återstår endast bolagen och en förvaltning. 
Vi deltog första måndagen i september i en regional kvartalsövning 
(sambandsövning) med förväntat gott resultat. Utbildning av personal i 
totalförsvarskunskap har fortsatt och större delen av Omsorgsförvaltningens 
medarbetare har fått utbildningen. Arbetet med Trygghetspunkter fortsätter och 
konkreta planer för hur de ska verka avses fastställas tidigt 2025. 

Då Socialstyrelsen har avsatt särskilda medel för den kommunala hälso- och 
sjukvården har arbete inletts med att ta fram förslag på beredskapshållning av den 
medicinska och annan utrustning som omsorgen kan komma att behöva. Arbetet 
bedriv i nära samarbete med länets kommuner och Region Kronoberg.  

Under hösten görs en inventering (på uppdrag av Energimyndigheten) av hur 
mycket drivmedel vi har tillgång till och behovet under höjd beredskap. 

Upphandlingen av reservkraft till särskilda boenden är överklagad och vi kommer 
inta att hinna anskaffa reservkraften före årsskiftet. Konsekvensen blir dels att vi 
inte kan utnyttja de strategiska medel som kommunstyrelsen avsatt och inte heller 
det beviljade bidraget från Socialstyrelsen. 

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets beslut § 143, 2024-11-12 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-11-04 

Kommunstyrelsens beslut § 97, 2024-06-04   

Beslutet skickas till 

Beredskapsstrateg      
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§ 208 Dnr KS-2024-00508 3.1.2 

 

Förordnande av vigselförrättare 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att hemställa hos Länsstyrelsen i Kronobergs län om att 
på nytt utse Thomas Haraldsson, Camilla Holmqvist, Edina Maslac och Hagart 
Valtersson till borgerliga vigselförrättare när deras nuvarande förordnanden löper 
ut.   

Sammanfattning 

Länsstyrelsen i Kronobergs län utser borgerliga vigselförrättare efter förslag från 
kommunen. Länsstyrelsen ska, enligt äktenskapsbalken 4 kap. 4 §, pröva att den 
som föreslås har de kunskaper och kvalifikationer som behövs för uppdraget.  

Thomas Haraldsson, Camilla Holmqvist, Edina Maslac och Hagart Valtersson är 
sedan tidigare utsedda som vigselförrättare med förordnanden som sträcker sig 
fram till 1 mars 2025. Då samtliga har meddelat att de önskar fortsätta inneha 
uppdraget som vigselförrättare behöver kommunen på nytt hemställa hos 
länsstyrelsen om att utse dem.   

Beslutsunderlag 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-11-15   

Beslutet skickas till 

Länsstyrelsen i Kronobergs län 
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§ 209 Dnr KS-2024-00332 2.1.1 

 

Revidering av sammanträdesdatum för kommunfullmäktige 
2025 

Beslut 

Kommunstyrelsen förslår kommunfullmäktige besluta att ändra 
sammanträdesdatum för kommunfullmäktige från den 29 april 2025 till den 28 april 
2025. 

Sammanfattning 

På grund av att kommunfullmäktiges ordinarie lokal inte är ledig tisdagen den 29 
april 2025 föreslås att sammanträdet istället flyttas till måndagen den 28 april.   

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets beslut § 144, 2024-11-12 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-11-11 

Sammanträdesplan för 2025, beslutad 2024-09-24 (KF § 79)   

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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§ 210 Dnr KS-2024-00427 1.2.5 

 

Redovisning enligt kommunstyrelsens beslut § 174 av 
inlämnade yttranden till förvaltningsrätten i målen 3431-24, 
3576-24, 3577-24 och 3578-24 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen.   

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-11-05, § 174, att ge kommunstyrelsens 
ordförande Per Ribacke fullmakt att företräda kommunen i mål nr 3431-24, 3576-
24, 3577-24 och 3578-24. Yttranden ingivna med stöd av fullmakten samt annan 
korrespondens i målet ska bifogas kallelse till kommunstyrelsens närmaste ordinarie 
sammanträde. 

Ett yttrande avseende samtliga fyra ärenden har lämnats in till Förvaltningsrätten i 
Växjö 2024-11-15 vilket därför bifogas enligt ovan beslut.   

Beslutsunderlag 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-11-18 

Yttrande, 2024-11-15 

Kommunstyrelsens beslut § 174, 2024-11-05   
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§ 211 Dnr KS-2024-00039 1.2.3 

 

Redovisning av delegationsbeslut 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna redovisningen av fattade 
delegationsbeslut.    

Sammanfattning 

Enligt kommunallagen får en nämnd med vissa undantag delegera sin 
beslutanderätt. En delegat fattar beslut på kommunstyrelsens vägnar och besluten 
har samma rättsverkan som kommunstyrelsens egna beslut. Kommunstyrelsen har 
överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande och tjänstemän i enlighet med 
kommunstyrelsens delegationsordning.  

Delegationsbeslut ska redovisas till kommunstyrelsen. Redovisningen innebär inte 
någon möjlighet att ändra i de redovisade besluten. Däremot står det 
kommunstyrelsen fritt att när som helst återkalla beslutanderätten.    

Beslutsunderlag 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-11-19   

Lista över fattade delegationsbeslut 2024-10-29 – 2024-11-19 

Lista över delegationsbeslut fattade av inköpschef, nr 42-53    
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§ 212 Dnr KS-2024-00077 1.7.3 

 

Meddelanden 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna redovisningen av meddelanden.    

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen är kommunens ledande politiska förvaltningsorgan och har 
ansvar för hela kommunens utveckling och ekonomiska ställning. Kommunstyrelsen 
ska också utöva fortlöpande uppsikt över nämndernas verksamhet och sådan 
verksamhet som bedrivs i kommunens företag. 

För att kommunstyrelsen ska hållas informerade om vad som sker både inom den 
egna nämnden som i hela kommunkoncernen delges kommunstyrelsen 
meddelanden innehållande information om vad som är på gång i kommunen. Det 
kan vara allt från inkomna skrivelser, inkomna ärenden eller protokoll från andra 
myndigheter som delges till kommunstyrelsen i detta ärende.    

Beslutsunderlag 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-11-18 

Statistik över sjukfrånvaro för kommunledningsförvaltningen per september 2024 

Länsstyrelsens beslut 2024-11-13 om kommuntal år 2025 för kommuner i 
Kronobergs län 

Länsstyrelsens beslut 2024-10-29 om revidering kommuntal år 2024 för kommuner 
i Kronobergs län  

Länsstyrelsens beslut 2024-11-04 om förordnande som borgerlig vigselförrättare  

Protokoll från styrelsemöte i Allbohus fastighets AB 2024-11-08  

Protokoll från styrelsemöte i samordningsförbundet Värend 2024-10-18 

Värends räddningstjänsts beslut § 65, 2024-10-31, om delårsrapport per augusti 
2024 

Värends räddningstjänsts delårsrapport per augusti 2024 

Tingsryds kommuns beslut § 243, 2024-10-21 gällande utredning om gemensamt 
förbund för Värends räddningstjänst, Alvesta och Växjö kommuner, 
Räddningstjänsten Östra Kronoberg, Lessebo, Tingsryd och Uppvidinge kommuner 

Uppvidinge kommuns beslut § 238, 2024-11-14 om utredning gällande samverkan 
med Värends räddningstjänst    
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§ 213 Dnr KS-2024-00021  

 

Övriga ärenden 

Sammanfattning 

Inga övriga ärenden togs upp under dagens sammanträde.     

 


